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BRM.0002.9.2023 

Protokół Nr LVII/23 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Regionalnego Centrum Biblioteczno-

Multimedialnego w Szydłowcu ul. Kolejowa 9B. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, nieobecna radna Dorota Jakubczyk. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Agata Pater oraz osoby zaproszone. 

 

Ad 1. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka otworzyła sesję, powitała zebranych 

i przewodniczyła obradom.  

Poinformowała zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne. Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Nagrania 

zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie 

przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane posiada prawo dostępu do treści swoich 

danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego, tj. 

Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych 

narusza obowiązujące przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewodnicząca obrad poprosiła o potwierdzenie obecności radnych w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.  

 

Ad 2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr LVI/23 z 28 listopada 2023 roku. 

4. Informacja z prac Burmistrza za okres między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Szydłowiec w 2024 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na 

lata 2024 – 2036: 

1) przedstawienie projektu uchwały wraz z objaśnieniami; 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

7. Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 2024 r.: 

1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
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2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

i możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie budżetu; 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu uwzględniającej wnioski radnych zgłoszonych 

w trakcie prac nad budżetem; 

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii Komisji uwzględniającej 

wnioski radnych; 

5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 

6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi poprawkami. 

8. Przyjęcie planów pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w Szydłowcu na 2024 rok.  

9. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że protokół Nr LVI/23 z dnia 

28 listopada 2023 r. był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady 

Miejskiej w obowiązującym terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec 

powyższego zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytania. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu w systemie 

elektronicznym - załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka zaproponowała, aby Burmistrz nie odczytywał 

tytułów podjętych zarządzeń, ponieważ są one dostępne na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego. Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zgłosić sprzeciw w tej sprawie. Wobec 

braku sprzeciwu tytuły podjętych zarządzeń nie zostały odczytane.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 28 listopada do 20 grudnia 2023 roku. 

W okresie od 28 listopada do 20 grudnia 2023 roku zostało wydanych 12 zarządzeń oraz 

przekazano do Rady Miejskiej 3 projekty uchwał. Ponadto wydano jedną decyzję z tytułu 

umorzenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 105,16 zł. Burmistrz 

przedstawił również informację z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 28 listopada 2023 

roku.  

 

Ad 5 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./.  

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że w związku z faktem, iż sesja jest transmitowana 

i oglądają ją mieszkańcy, uzasadnienia powinny być odczytywane.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka podziękowała za zgłoszoną uwagę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zgodził się z wypowiedzią radnego 

Macieja Kapturskiego, dodając jednak, że dokumenty są publikowane w internecie oraz że 

łatwo je tam odnaleźć. W związku z powyższym Wiceprzewodniczący jest za tym, aby skracać 

pewne rzeczy na sesji. 

 

Radny Maciej Kapturski zgodził się, że te dokumenty znajdują się w internecie, ale nie 

wszyscy mają internet, a przed wszystkim nie wszyscy umieją z niego korzystać. 

 

Radna Grażyna Rycerska poparła wypowiedź radnego Macieja Kapturskiego. 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopcyka poinformowała, że kolejny projekt uchwały 

zostanie przedstawiony wraz z pełnym uzasadnieniem. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 Nr XLVIII/359/22 z dnia 

29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zgłosił wniosek formalny w następującej 

treści „wnioskuję o nieodczytywanie uzasadnienia”.  

 

Przewodnicząca obrad poddała wniosek pod głosowanie w systemie elektronicznym– 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 6 do protokołu.  
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Ad 5 ppkt 3. 

Kierownik Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Szydłowiec w 2024 r. /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 

2024 – 2036 

 

Ad 6 ppkt 1 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2024 – 2036 wraz z uzasadnieniem oraz 

poprawkami /w zał. do prot./ 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Anna Majstrak odczytała opinię Komisji Budżetu do 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 

2024 – 2036 /w zał. do prot./. 

 

Ad 6 ppkt 2 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Szydłowca projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2036 /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Leszek Jakubowski zwrócił uwagę na to w którym punkcie porządku obrad 

Przewodnicząca Komisji Budżetu przedstawiła opinię Komisji Budżetu. 
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Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odczytała treść poprawki numer 1 do projektu uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2024 – 2036 

w następującej treści „Zmniejszenie kwoty planu wydatków bieżących w 2024 r. o kwotę 

20.000 zł.”  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę 

nr 1 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odczytała treść poprawki numer 2 do projektu uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2024 – 2036 

w następującej treści „Zwiększenie kwoty planu wydatków majątkowych w 2024 r. o kwotę 

20.000 zł.”. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę 

nr 2– załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały wraz z przyjętymi poprawkami– załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 7. 

Podjęcie Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 2024 r. 

 

Ad 7 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz 

poprawkami /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Ad 7 ppkt 2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na rok 2024 i możliwości sfinansowania 

deficytu przedstawionego w projekcie uchwały /w zał. do prot./. 

 

Ad 7 ppkt 3. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Anna Majstrak odczytała opinię Komisji Budżetu 

uwzględniającą wnioski radnych zgłoszone w trakcie prac nad projektem budżetu /w zał. do 

prot./. 
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Ad 7 ppkt 4. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odczytała stanowisko Burmistrza w sprawie opinii Komisji 

uwzględniającej wnioski radnych /w zał. do prot./. 

 

Ad 7 ppkt 5. 

Radna Grażyna Rycerska odnosząc się do projektu uchwały budżetowej stwierdziła, że nie 

jest on doskonały, ponieważ złożyła 10 wniosków z których to żaden nie został ujęty 

w budżecie na 2024 rok. Radna przedstawiła treść złożonych wniosków oraz zgłosiła wniosek 

w następującej treści „Wnioskuję o wprowadzenie zadania w dziale 600 rozdział 60016 §6050 

pn. „Budowa ulicy Kwiatowej i Zielonej (I etap) w tym wykonanie dokumentacji na kwotę 

300.000 zł. Źródło sfinansowania z zadania zakup energii dział 900 rozdział 90015 §4260 – 

zdjęcie środków 200.000 zł i z zadania zakup usług pozostałych dział 900 rozdział 90003 

§4300 – zdjęcie środków 100.000 zł”. Poprosiła o pozytywne ustosunkowanie się do złożonego 

wniosku.   

 

Radny Marek Artur Koniarczyk odniósł się do posiedzenia Komisji Infrastruktury, które 

odbyło się 5 grudnia, a w którym to uczestniczył i niestety jako członek tej Komisji nie miał 

możliwości złożenia wniosku budżetowego, co odebrał jako niedopatrzenie w kolejności 

procedowania. Przedstawił uwagi odnośnie zwoływania posiedzeń Komisji Budżetu oraz trybu 

przyjmowania budżetu. Radny złożył dwa wnioski do budżetu w następującej treści: wniosek 

nr 1 w brzmieniu „wnioskuję o wprowadzenie w dziale 921 rozdział 92195 §6050 zadania pn. 

„Modernizacja Palcu Marii Konopnickiej (II etap) w tym przebudowa fontanny” na kwotę 

10.000 zł. Źródłem sfinansowania będzie zmniejszenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 

75023 §4010 „wynagrodzenia osobowe pracowników” oraz wniosek nr 2 w brzmieniu 

„wnioskuję o wprowadzenie w dziale 851 rozdział 85154 §2820 zwiększenia kwoty do 

wysokości 162.000 zł w zadaniu pn. „Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dotacje 

zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom”. Źródłem sfinansowania będzie zmniejszenie 

planu wydatków w tym samym dziele 851 rozdział 85154 §4170 „Wynagrodzenia 

bezosobowe” o kwotę 20.000 zł”. Radny uzasadnił złożone wnioski.  

Odnosząc się do projektu uchwały budżetowej na 2024 rok poruszył jak ważną rolę ogrywa 

uchwała budżetowa oraz jakie aspekty warto wziąć pod uwagę podczas jej uchwalania. 

Zauważył, że w porównaniu do lat ubiegłych wniosków budżetowych jest mniej, ale wzrastają 

koszty ich realizacji. Mamy budżet z dochodami na poziomie 99.000.000 zł i niestety też 

wysoki deficyt ponad 300.000 zł, który zostanie sfinansowany pożyczką, wykupem obligacji 

i kredytem na około 3.700.000 zł. Zadłużenie Gminy na Koniec roku 2024 wyniesie ponad 

33.000.000 zł i spowoduje zwiększenie długu w stosunku do przewidywanego stanu na 2023 

rok oraz będzie bardzo dużym obciążeniem budżetu Gminy Szydłowiec na lata następne. Radny 

odniósł się w swej wypowiedzi do roli samorządu, funkcjonowania instytucji miejskich, 

spełniania oczekiwań mieszkańców oraz zbliżających się wyborów samorządowych. Zdaniem 

radnego należy rozsądnie gospodarować środkami Gminy, korzystać z różnego rodzaju dotacji 

oraz zwracać uwagę na jakość i potrzebę inwestycji, a nie tylko ich ilość. Kolejną poruszoną 

kwestią były podatki oraz sytuacja w jakiej się znajdują mali i średni przedsiębiorcy oraz 

mieszkańcy gminy. W ocenie radnego realizacja niektórych inwestycji mogłaby zaczekać na 

korzystniejszy okres, ponieważ nie uważa że są one złe i niepotrzebne, ale ważne jest 

zachowanie pewnych priorytetów. Przedstawił również inwestycje jakich propozycje złożył 
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w roku 2016 do Gminnego Programu Rewitalizacji na lata 2016-2023. W ocenie radnego 

większość inwestycji w tym budżecie jest niedoszacowana i ich realizacja w przyszłości stoi 

pod znakiem zapytania, chyba że już zaplanowano je jako inwestycje kilkuletnie, jak to bywało. 

Przedstawił przed jakimi wyzwaniami stoją obecnie samorządy oraz jak obecnie powinna 

wyglądać praca samorządu. Kolejnym poruszonym aspektem było unikanie opłat za śmieci 

przez niektórych mieszkańców oraz działania jakie w tym celu zostały podjęte, ponieważ 

zdaniem radnego przez ostatni rok, w którym to wielokrotnie poruszał tą kwestię w naszej 

gminie nie ma żadnej poprawy. Następnie przeszedł do tematu poprawy jakości powietrza oraz 

przedstawił dane na temat jakości powietrza w naszej gminie oraz programy wsparcia z których 

można skorzystać. Wspomniał również o wskaźniku PKB oraz o miejscu które Gmina 

Szydłowiec zajmuje wśród miast powiatowych w Polsce, co świadczy o dużej dysproporcji 

i pokazuje jak wiele możliwości jest niewykorzystanych. Radny przedstawił co w tym budżecie 

w ocenie radnego jest nie do przyjęcia oraz poinformował, że wstrzyma się od głosu tylko ze 

względu na to że w budżecie mamy zobowiązania finansowe i będziemy realizować programy 

zewnętrze, o które wnioskował. Radny zauważył, że dyskusja nad projektem uchwały 

budżetowej to ważny element procedury przyjęcia budżetu oraz odniósł się do niektórych jej 

zapisów. Jeżeli chodzi o projekt budżetu to ma bardzo duże obawy związane ze stroną 

dochodową zwłaszcza z dochodami ze sprzedaży majątku na kwotę 2.300.000 zł, szczególnie 

działek w strefie przemysłowej, w sołectwach Sadek i Zdziechów. W tym roku przetargi takie 

były nierozstrzygnięte i nic nie zapowiada że to się zmieni, chyba że Burmistrz sprzeda je za 

50 % wartości, jednak w ocenie radnego jeśli mamy obawy, że obniżone tempo wzrostu 

gospodarczego w ostatnich latach, czas po pandemii oraz szalejąca inflacja negatywnie 

wpłynęła na sytuacje na lokalnym rynku nieruchomości, co przełożyło się ujemnie na wielkość 

wykonanych dochodów z tego tytułu to powinniśmy zminimalizować wyprzedaż majątku 

gminnego. Po raz kolejny w dziale transport i drogi wydatki na remonty cząstkowe dróg, ulic, 

chodników jest to jedyne 280.000 zł oraz 200.000 zł na bieżące remonty dróg. W porównaniu 

do poprzednich lat to zdecydowanie niewystarczająca kwota. Radny odniósł się również do 

kolejnych działów. Dział 750 administracja publiczna jest to już 14.679.000 zł z czego wydatki 

bieżące to 11 972 000 zł związane z utrzymaniem stanowisk pracy, radny chętnie dowie o jakie 

utrzymanie stanowisk pracy chodzi. Dział 757 obsługa długu to już prawie 911.000. zł, jak to 

się będzie miało do odsetek NBP, czas pokaże, ale ma obawy bo poprzez zwiększane zadłużenie 

idziemy w złym kierunku. "Luka oświatowa czyli deficyt oświatowy " powiększa się pomimo 

coraz większej subwencji oświatowej. Wydatki bieżące w oświacie to już ponad 34.000.000 zł. 

Z ostatniej informacji oświatowej dowiedział się o astronomicznych kosztach w przeliczeniu 

na 1 ucznia szczególnie w szkołach sołeckich. Radny zaproponował, aby zapoznać się 

z koncepcją tzw. Krzywa Laffera oraz pokrótce wyjaśnił założenia tej koncepcji. Kończąc 

wypowiedź wyraził swoją opinię na temat obecnego oraz ubiegłorocznego budżetu.  

 

Radna Anna Majstrak wyjaśniła sytuację jaka miała miejsce na Komisji Budżetu, a do której 

to w swej wypowiedzi odniósł się radny Marek Artur Koniarczyk. Odnosząc się do budżetu na 

rok 2024 radna stwierdziła, że jest on zaprojektowany realistycznie, a jak wiadomo w związku 

ze wzrostem kosztów pożyczki muszą zostać zaciągnięte. Radna wymieniła zadania których 

realizacja generuje koszty, ale jednocześnie jest potrzebna. Uważa, że budżet jest bardzo dobrze 

skonstruowany za co podziękowała Burmistrzowi i Pani Skarbnik, podziękowała również 
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Zastępcy Burmistrza, Sekretarzowi Gminy i wszystkim naczelnikom za pracę nad 

przygotowaniem tego budżetu.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk wyjaśnił powody dla których zrezygnował z członkostwa 

w Komisji Budżetu. 

 

Radna Grażyna Rycerska również poruszyła temat wspomnianego posiedzenie Komisji 

Budżetu i poprosiła, aby w przyszłości taka sytuacja się nie powtarzała.  

 

Radna Anna Majstrak przeprosiła za zaistniałą sytuację oraz poinformowała, że zdarzyło się 

to raz i więcej się taka sytuacja nie powtórzy. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew na początku odniósł się do wypowiedzi radnej Grażyny 

Rycerskiej, zgodził się z tym, że ten budżet oczywiście nie jest doskonały, wszyscy 

chcielibyśmy żebyśmy mieli więcej środków i żebyśmy wykonywali więcej zadań. Jeśli chodzi 

o zgłaszane przez radną wnioski, to Burmistrz nie zgodził się z tym, że żaden wniosek radnej 

nie został uwzględniony, dlatego, że w budżecie zapisana jest kontynuacja ulicy Dworskiej, 

o czym chyba doskonale radna wie. W budżecie zapisana została kontynuacja ulicy Dworskiej 

z kanalizacją deszczową, budowa i wykonanie kanalizacji deszczowej w ulicy Kwiatowej. 

Mało tego, to zadanie już jest w trakcie realizacji, jesteśmy po rozstrzygnięciu postępowania 

przetargowego oraz został przekazany plac budowy. Wykonawca już jest na placu budowy, 

wykonał prace geodezyjne i jak tylko aura pozwoli będzie kontynuował prace. Także to zadanie 

zostało uwzględnione, jest ono bardzo kosztowne, ponieważ dotyczy właśnie kontynuacji 

budowy ulicy Dworskiej od osiedla Podzamcze do ulicy Narutowicza oraz wykonanie 

kanalizacji deszczowej w ulicy Kwiatowej i Dworskiej. Co do pozostałych wniosków czy 

pytań, jeśli chodzi o montaż słupa to jest to zadanie bieżące i Burmistrz nie zna argumentów 

dlaczego nie można byłoby go zrealizować. Być może jest jakiś problem, że nie zostało to 

wykonane. Burmistrz ze swoimi służbami na temat tego słupa już rozmawiał, w związku z tym 

podziękował za przypomnienie. Jeśli chodzi o ulicę Zielonka, to na poprzedniej sesji Burmistrz 

wyjaśnił radnej, że Gmina Chlewiska nie jest zainteresowana partycypacją w budowie tej ulicy. 

Radna powiedziała o przejęciu tej ulicy, co wiąże się z długotrwałą procedurą polegającą na 

zmianie granic administracyjnych Gminy Szydłowiec. Więc jeśli nie będzie woli Gminy 

Chlewiska dotyczącej budowy tej ulicy, to tutaj jak gdyby mamy związane ręce proceduralnie, 

bo musielibyśmy zwiększyć granice administracyjne Gminy Szydłowiec. Jeśli chodzi 

o rekultywację, to oczywiście zadanie jest w trakcie realizacji, dokumenty „utknęły” w DOŚ. 

Uzgodnienia są już chyba drugi rok, także jak tylko uzgodnienia otrzymamy z radością te prace 

będą realizowane. To nie jest też uzależnione od nas. Jeśli chodzi o rów na ulicy Książek Nowy, 

to Burmistrz osobiście umawiał radną z pracownikiem oraz prosił, żeby razem tam pojechali, 

uzgodnili zakres prac. Z pozyskanych przez Burmistrz informacji wynika, że takie spotkanie 

na miejscu się odbyło oraz że zostało to uzgodnione i wykonane. Burmistrz nie wie co jeszcze 

jest tam do wykonania, ale uważa, że to jest też sprawa bieżąca i nie musi wcale dotyczyć 

budżetu, ponieważ takie rzeczy wykonujemy po prostu ze środków bieżących w ramach zadań 

Referatu Zarządu Dróg. Burmistrz stwierdził, że odpowiedział chyba na wszystkie poruszone 

przez radną kwestie. Natomiast jeśli chodzi o wystąpienie radnego Marka Artura Koniarczyka 

to Burmistrz myśli, że mimo iż radny napisał sobie to wystąpienie to i tak się pogubił, ponieważ 
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najpierw skrytykował Gminę, że czegoś nie robi, później powiedział, że coś się robi, a na końcu 

przypisał sobie wszystko, co uważa za dobre. Burmistrz oznajmił, że tak nie jest, a radny 

przypisuje sobie cudze sukcesy, natomiast kwestia wygląda zupełnie inaczej. Jeśli chodzi 

o wniosek radnego dotyczący Placu Marii Konopnickiej na kwotę 10.000 zł to Burmistrz się 

zastanawiam, co radny by chciał zrobić za te 10.000 zł? Ponieważ nie wie co można zrobić za 

10.000 zł przy projekcie, który jest na około 1.000.000 złotych. Mamy wykonaną dokumentację 

techniczną na zagospodarowanie Placu Marii Konopnickiej, podobne na Plac Wolności 

i przystępujemy w tej chwili do prac nad gminnym programem rewitalizacji. Z tego co 

Burmistrz pamięta, to w Funduszach Europejskich dla Mazowsza jest bodajże nawet w 2024 

roku nabór na rewitalizację i oczywiście po to wykonaliśmy tę dokumentację zarówno jednego 

jak i drugiego placu, żeby zostały wykonane. Burmistrz myśli, że z pełną tutaj aprobatą Rady 

i wniosku rewitalizacyjnych, który będzie uruchomiony w 2024 roku, oba te place, które są 

ujęte jako zadania priorytetowe, można powiedzieć przy realizacji tego programu 

rewitalizacyjnego one są obydwa ujęte i na pewno będziemy się ubiegać o środki finansowe na 

to zadanie i to zadania zrealizujemy. Dlatego Burmistrz nie wie w czym w ogóle nam mogłoby 

pomóc 10.000 zł. Radny mówił też o długu, a Burmistrz nie wie, czy Państwo pamiętają, ale 

oglądają nas mieszkańcy, dług Gminy Szydłowiec na koniec 2014 roku kiedy obecny Burmistrz 

obejmował tą zaszczytną funkcję wynosił ponad 23.000.000 zł. To było ponad 38%, w tej 

chwili mamy około 33%. Szanowni Państwo, zmniejszyliśmy i za to ogromne podziękowania 

dla Wysokiej Rady, my zmniejszyliśmy zadłużenie Gminy o ponad 5%. Zadłużenie Gminy 

zmalało w tak trudnych czasach. I nawiązują już do tych trudnych czasów. To wspomniane 

było, że wydatki bieżące, Burmistrz mówi z pamięci, ale zostało użyte słowo bodajże że to jest 

hipokryzja, że rosną tak wydatki bieżące. Szanowni Państwo ostatnie lata to pandemia, to 

galopująca inflacja na blisko 20% poziomie, również rok 2023 to też inflacja na bardzo 

wysokim poziomie od cen paliw, energii cieplnej, energii elektrycznej, wszystko to co dotyczy 

Gminy i ich jednostek, praktycznie wzrosło począwszy od papieru do ksero, po środki 

czystości. Nie wspominając już, co się działo, jeśli chodzi o usługi inwestycje, to były podwójne 

kwoty, jeśli chodzi o usługi i zamówienia publiczne. I my w tym trudnym czasie kolejne 

budżety zrealizowaliśmy, tak jak zrealizowaliśmy ten budżet 2023 roku i to naprawdę 

hipokryzją jest mówienie, że rosną wydatki bieżące i nie rozumiejąc tego, że nie ma takiej opcji, 

żeby one nie rosły. Gdyby radny dał Burmistrzowi receptę na to, żeby zatrzymać wydatki 

bieżące to powinien zostać od razu Ministrem Finansów, bo każdy samorząd, rząd, każda firma 

ma problem w tej chwili z rosnącymi wydatkami bieżącymi. Jeśli chodzi o krytykę w zakresie 

oświaty, kultury to Burmistrz zauważył, że nasze placówki oświatowe naprawdę mają się 

dobrze. Inwestujemy ciągle w placówki oświatowe. Jeśli chodzi o ofertę kulturalną, to oferta 

Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek naprawdę jest bardzo, bardzo szeroka. 

Powiększyliśmy ją o nową Pracownię Historii Szydłowca, którą oddaliśmy, powiększyliśmy ją 

o ofertę kinową i naprawdę w Szydłowcu co tydzień, a w niektóre weekendy mamy nakładające 

się imprezy, bo nie tylko Gmina organizuje, ale pomagamy również stowarzyszeniom 

i fundacjom w organizowaniu ich eventów. Współpracujemy z nimi i czasami jest tak, że mamy 

problem właśnie logistyczny, ponieważ w jednym czasie, w jednym dniu organizujemy kilka 

imprez kulturalnych. Szydłowiec ma bardzo bogatą ofertę kulturalną. Jeśli ktoś tego nie widzi, 

to nie chce tego widzieć po prostu. Jeśli chodzi o remont dróg w okresie zimowym, to Burmistrz 

zrozumiał, że radny nawiązuje tutaj do ostatniej budowy drogi Reymonta i Staszica. 

Oczywiście, że najlepiej by było, gdyby prace drogowe odbyły się w okresie letnim, ale to 
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kiedy realizujemy inwestycje, jest uzależnione od tego, kiedy otrzymamy środki finansowe i 

kiedy podpiszemy umowę na wykonanie tych inwestycji albo umowy dotacyjne. Tutaj około 

15 października otrzymaliśmy promesę, która mówiła, że te środki zostały dla nas 

zagwarantowane, środki zostały przeznaczone z rezerwy budżetu państwa, które trzeba było 

wykonać do końca 2023 roku. Inaczej musielibyśmy te pieniądze oddać. Stanęliśmy na głowie, 

podjęliśmy się karkołomnego zadania. Aura nam oczywiście też przeszkadzała w tym, ale 

byliśmy skuteczni. Wykonaliśmy to zadanie, i zrealizowaliśmy je. W tej chwili dokumenty 

o płatność zostałyby przesłane, oczekujemy na przelanie środków. Tak więc jesteśmy 

skuteczni, a to że pieniądze nam wpłynęły około 15 października to już nie nasza wina. 

Burmistrz wspomniał jeszcze, że ubiegaliśmy się o te środki od początku roku, praktycznie 2 

nasze wnioski, które były złożone jeden na początku roku, drugi mniej więcej w połowie roku. 

No niestety nie udało się, nie uzyskały akceptacji. Gdybyśmy otrzymali środki wcześniej, 

oczywiście byśmy to zadanie wykonali i tak jest w wielu przypadkach, że nawet jak nabór jest 

na początku roku, to umowy są podpisane w połowie roku. Do tego po podpisaniu umowy 

trzeba wykonać postępowanie przetargowe. To też trwa i dopiero wykonawca wchodzi na 

budowę. Burmistrz zauważył, że nie mamy wielkiego wpływu na taki stan rzeczy, ponieważ, 

nie my jesteśmy instytucjami wdrażającymi programy czy dotującymi. Radny mówił też 

o słabości, bezradności, ale Burmistrz nie wie czyjej? Być może to wystąpienie to był taki 

wyraz słabości i bezradności ze strony radnego. Burmistrz nie wiem gdzie ta słabość, z którego 

§ ta słabość wynika przy tak dużym budżecie jaki mamy. Odniósł się również do kwot 

przedstawionych przez radnego przeznaczonych na inwestycje drogowe (budowę dróg 

i chodników) gdzie radny mówił o kilkunastu tysiącach, a Burmistrz w dziale 600 (transport 

i łączność) widzi kwotę 5.459.182 zł oraz w drogach wewnętrznych 500.000. Radny poruszył 

również problem podatków, oczywiście podatki powinny być jak najniższe, żeby po prostu były 

jak najmniejszym obciążeniem dla obywateli, dla mieszkańców i również dla przedsiębiorców. 

I właśnie to robimy zgodnie z propozycją i wolą przedsiębiorców. W zeszłym roku mieliśmy 

ogromną inflację i dlatego była jedyna podwyżka na poziomie inflacji w trakcie ośmioletniej 

kadencji Burmistrza. W tym roku dane GUS mówią o 15% podwyżce, a myśmy podwyższyli 

od 4% do 7% podatki, a jeśli chodzi o podatki od środków transportowych, to rzeczywiście 

mamy najniższe podatki w Polsce, ponieważ mamy po prostu zgodnie z rozporządzeniem 

ministerialnym najniższe stawki i wyszliśmy właśnie naprzeciw przedsiębiorcom, nie 

zwiększaliśmy podatku od środków transportowych. Jak mieliśmy deflację, o czym Burmistrz 

już mówił na sesji na której przyjmowaliśmy podatki, to podatków nie podwyższaliśmy i były 

takie lata, że po prostu podatków nie podwyższyliśmy, prowadzimy bardzo rozsądną politykę 

podatkową i w porównaniu do miast powiatowych, bo to też trzeba powiedzieć, mamy bardzo 

niskie stawki, mamy niskie stawki podatkowe w skali kraju. Jeśli chodzi o temat „Łom 

Podkowiński” to z jednej strony radny mówi, że nie powinien być realizowany, a z drugiej 

strony się cieszy, że na radnego wniosek też to zadanie było realizowane. Burmistrz zauważył, 

że są różne potrzeby. Są potrzeby dotyczące twardej infrastruktury (drogowej, kanalizacyjnej, 

modernizacji ciepłowni, oczyszczalni ścieków), ale są również takie projekty, o które zabiegają 

nasi mieszkańcy, bo chcą mieć gdzie odpocząć. Szydłowiec, żeby przestał się wyludniać, 

żebyśmy ograniczyli proces odpływu mieszkańców musimy stwarzać jak najlepsze warunki do 

życia tutaj w Szydłowcu, między innymi takie inwestycje prospołeczne, sportowe, rekreacyjne. 

Narzekał radny na bazę sportowo-rekreacyjną, dlatego Burmistrz stwierdzi, że radny chyba 

widzi jakie zmiany w tym zakresie zaszły? Mowa tutaj o zmianach nad zalewem, ile inwestycji 
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tam zostało wykonanych, o klubie sportowym, o budynku oraz o wielu innych, mniejszych lub 

większych inwestycjach dotyczących placów zabaw, siłowni plenerowych, miasteczka ruchu 

drogowego. Wykonujemy te zadania na miarę naszych potrzeb i na miarę naszych możliwości. 

Potrzeby zawsze są większe, ale na miarę naszych możliwości i takie inwestycje również są 

potrzebne. Tym bardziej, że pozyskaliśmy środki na ten cel i mamy na to finansowanie. Co 

prawda w 60%, ale to nie świadczy o tym, że nie zabiegamy, że nie szukamy programów, które 

po prostu możemy wejść i które zmniejszą w tym udział własny Gminy Szydłowiec. Radny 

poruszył również kwestię odpadów komunalnych to, że rosną. Ogólnie w kraju rosną koszty 

odbioru odpadów komunalnych, bo u nas w tym roku nie rosną, mamy stawki z początku 2023 

roku, które przyjęliśmy w styczniu 2023 roku i do końca 2024 roku Burmistrz nie przewiduję 

wzrostu kwot za odpady komunalne. Z czego wynika wzrost kosztów, czy wysokie koszty 

ogólnie odbioru odpadów komunalnych? Wynika z opłat środowiskowych, które trafiają do 

Ministerstwa Klimatu, wynika z rosnących kwot na utylizację, z rosnącej liczby odpadów, bo 

płacimy za tonę, a jeśli wytwarzamy jako społeczeństwo coraz więcej odpadów, to coraz więcej 

musimy płacić. Burmistrz zgodził się z radnym że wnika również z tego, że część mieszkańców 

rzeczywiście unika odpowiedzialności i płacenia za odpady i płacimy za nich my wszyscy ci, 

którzy za odpady uczciwie płacimy. Mimo kontroli i mimo tego, że jak gdyby wyłapujemy 

osoby również te, które unikają tego obowiązku to ten problem nadal jest znaczący i to już 

będzie w gestii Rady Miejskiej, ale zdaniem Burmistrza to co próbowaliśmy zrobić, a jak gdyby 

nie było na to pełnej zgody, czyli uzależnienie kwoty za odpady od poboru wody, byłoby 

w ocenie Burmistrza dobrym rozwiązaniem, ponieważ każdy kto mieszka, kto zużywa wodę, 

również produkuje śmieci. I w ten sposób na pewno ten system byłby bardziej sprawiedliwy 

i te osoby, które nie płacą za odpady na pewno by za odpady płaciły, ponieważ wynikałoby 

z tego, że mieszkają, pobierają wodę, więc ich gospodarstwa domowe, funkcjonują z tego tytułu 

odprowadzali by również kwoty za odpady komunalne. Wspomniał radny również 

o zanieczyszczeniu powietrza i oczywiście powietrze powinno być coraz lepsze i to nie ulega 

wątpliwości, w załączniku do programu „Stop smog” jest wykaz gmin, które mają 

podwyższone wskaźniki i które mają zwiększone dofinansowanie, nawet jeśli chodzi o właśnie 

program „Stop smog”, ale Gminy Szydłowiec nie ma w tym katalogu gmin, więc świadczy to 

przynajmniej o tym, że w skali kraju ta jakość powietrza u nas jest na zadowalającym poziomie. 

Burmistrz nie wie, czy radny sobie zdaje sprawę, ale trzeba to głośno powiedzieć, robimy 

bardzo dużo jeśli chodzi o ochronę środowiska, bo oprócz wszystkich tych programów, 

o których radny wspomniał z Urzędu Marszałkowskiego, to przede wszystkich my w tych 

wszystkich programach bierzemy udział. Sam radny potwierdził, że w tym budżecie są 

programy odnośnie czystości powietrza, których nazwy zostały wymienione. Wszystko to 

realizujemy, ale zapomnieliśmy o jednym, a mianowicie o moderny. ciepłowni miejskiej. Na 

sali jest Prezes Ciepłowni Miejskiej w związku z tym Burmistrz zapytał ilu ma odbiorców 

ciepłownia miejska? Szanowni Państwo jest to około 4.000 odbiorców, czyli praktycznie 1/3 

naszych mieszkańców. My swoimi inwestycjami za ponad 16.000.000 złotych, które się teraz 

realizują (II etap modernizacji ciepłowni) spowodowaliśmy to, że piec węglowy, kocioł 

węglowy zostanie całkowicie wyłączony w sezonie letnim. Od maja do końca września po 

modernizacji ciepłowni, która ma się zakończyć w połowie roku, całkowicie będziemy 

uniezależnieni od węgla, i w okresie letnim, gdzie będziemy tylko grzać na ciepłą wodę energia 

będzie pochodzić z kogeneracji z 2 silników gazowych ciepła, która będzie, współpracowała 

z tym systemem i również w ramach tego projektu mamy 100 kw paneli fotowoltaicznych na 
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zasilenie, na uzupełnienie dotyczące poboru energii. To jest ogromna inwestycja dotycząca 

około 4.000 mieszkańców, a nie 1, 2, czy nawet w 100 domach jednorodzinnych. To jest 

inwestycja na ogromną skalę w ochronę środowiska. A poza tym, realizujemy wszelkiego 

rodzaju projekty unijne w tej chwili kończymy projekt dotyczący wymiany urządzeń 

grzewczych za kwotę około 2.000.000 złotych i te wszystkie projekty, o których radny tu mówił 

z Urzędu Marszałkowskiego oczywiście one są nam znane, my je składamy co roku 

i w większości otrzymujemy na nie dotacje i realizujemy je. Dużo radny mówił o jakichś 

własnych celach, które niby czy grupa radnych czy Burmistrz mamy osiągać w wyniku 

realizacji tego budżetu. Burmistrz chętnie usłyszałby jakieś konkrety, bo to są tylko slogany, to 

jest taki wyraz bezradności, takiego krzyku rozpaczy. Krytyki w ogóle nie popartej żadnymi 

konkretami, ponieważ Burmistrz nie usłyszał żadnego konkretu, radny napisał sobie coś, czego 

chyba nawet sam do końca nie zrozumie. Kolejną rzecz, którą radny poruszył, to sprzedaż 

nieruchomości. Wykonaliśmy ogromną pracę, kupowaliśmy teren w dzielnicy przemysłowej 

od praktycznie 2015 roku, ustaliliśmy jeden kierunek w rozwoju Gminy Szydłowiec. To jest 

rozwój turystyczny, drugi to jest rozwój przemysłowy i to co się dzieje, jeśli chodzi o dzielnicę 

przemysłową w tym momencie to właśnie przyczyni się do rozwoju gminy, bo dzięki tym 

gruntom i zagospodarowywaniu tych gruntów Gmina Szydłowiec będzie miała dochody 

podatkowe od firm, które się tam zainstalują, a na dzień dzisiejszy, sprzedaliśmy ostatnio blisko 

6 hektarów 80 arów gruntów Firmie Oventrop, która będzie rozbudowywała swoje zakłady. 

Swój zakład, który już funkcjonuje i oprócz tego, że będą tam nowe hale, to powstaną tam nowe 

miejsca pracy. Burmistrz przedstawił plany i założenia odnoście dużego zwiększenia 

zatrudnienia przez wspomnianą firmę. Przybliżył także informację na temat drugiej firmy 

Konrem, która kupiła od nas grunt bodajże 2 lata temu. W tym momencie ma już skończoną 

dokumentację techniczną i w tym roku miała wejść na budowę. Burmistrz myśli, że stanie się 

to zaraz po nowym roku. Będzie tam kolejny zakład, który będzie zatrudniał około 60 osób. 

Wybudowała się firma BestPools, a to jest kolejny dochód dla gminy Szydłowiec. Kolejna 

firma zakupiła teren około 3 hektarowy od właściciela prywatnego, ponieważ tam jest dużo 

terenów prywatnych w naszej dzielnicy przemysłowej. Blisko 3 hektary, na których również 

będą inwestycje. Przy ulicy Pięknej, powstaje kolejna hala, kolejny zakład pracy produkcyjny 

z branży obróbki skrawaniem. Więc te inwestycje, to co zrobiliśmy tam w postaci skupienia 

gruntów, przeprowadzenie postępowania rekultywacyjnego, o ile dobrze Burmistrz pamięta, to 

ono się zakończyło dopiero na początku tego roku, a trwało od 2017 roku. Ogrom pracy byłych 

pracowników, wkładu, zaangażowania i współpracy z innymi instytucjami. Nie można mówić, 

tak jak radny powiedział, bo to jest skandal, że Burmistrz sobie sprzedaje majątek za 50% ceny 

wartości. Burmistrz poprosił, aby mu podać chociaż jedną sytuację, gdzie Gmina Szydłowiec 

sprzedała cokolwiek za 50% wartości. Burmistrz stwierdził, że nie ma i nie było takiej sytuacji, 

żebyśmy sprzedali coś za 50% wartości. Z reguły wszystkie nasze nieruchomości do przetargu 

wystawiamy albo ponad kwotę wynikającą z operatów szacunkowych (zawsze kierujemy się 

operatorami szacunkowymi) albo w wysokości operatów szacunkowych. Ustawa o gospodarce 

nieruchomościami daje możliwość oczywiście Burmistrzowi zmniejszenia tej kwoty 

i oczywiście były takie przypadki, że korzystaliśmy z tego, jeśli sprzedawaliśmy 

nieruchomości, jeśli nie znajdowały nabywcy o 20%-30%, ale Burmistrz nie pamięta nawet 

sytuacji w której byłyby te kwoty przekroczone w ostatnim czasie. Wszystkie nasze przetargi, 

które ogłaszaliśmy, były powyżej operatów, z tego co Burmistrz pamięta. Nigdy nie było, 

Burmistrz sobie nie przypominam, dlatego chciałby bardzo chętnie usłyszeć, jaki to przetarg 
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był za 50% wartości? Jaką nieruchomość Gmina sprzedała? Ma też do tego oczywiście prawo, 

bo do 50% z tego co pamięta, możemy obniżyć kwotę dotyczącą przetargu wynikającą 

z operatu szacunkowego. A i jeszcze wspomniał radny o wysokich kosztach funkcjonowania 

utrzymania szkół wiejskich. Tak rzeczywiście mamy 3 szkoły wiejskie. Koszty utrzymania 

oświaty, nie tylko tych szkół, ale ogólnie koszty utrzymywania oświaty, żłobków miejskich, 

przedszkoli, rosną diametralnie wiąże się to ze wzrostem płac, ze wzrostem materiałów, ze 

wzrostem energii. Staramy się ograniczyć te koszty, choćby instalując instalację fotowoltaiczną 

na tych budynkach użyteczności publicznej, prowadzimy bardzo rozsądną politykę kadrową 

w szkołach, chociażby z takiego tytułu jak urlop dla poratowania zdrowia, który każdemu się 

należy jeśli jest chory, to w tym roku mieliśmy chyba 11 urlopów dla poratowania zdrowia, 

przekładając to na etaty i na kwoty, to jest kwota blisko miliona złotych. Nie jesteśmy w stanie 

zapobiec pewnym rzeczom. Wspomniał tu też radny o pracownikach gminy, w każdym bądź 

razie poruszył radny kwestię zatrudnienia bodajże w gminie i chyba płac pracowników, ale 

Burmistrz nie wie co radny miał na myśli. Pewnie radny to będzie potrafił wyjaśnić. Burmistrz 

natomiast poinformował, że w 2014 roku, w grudniu, jak obejmował ten urząd, to mówiąc 

z pamięci, ale chyba wówczas zatrudnienie wynosiło 98 osób (razem ze strażą miejską). W tej 

chwili mamy w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu zatrudnionych 95 pracowników. Mimo tylu 

lat, wzrostu zadań, prowadzimy bardzo rozsądną politykę kadrową, ponieważ zdajemy sobie 

sprawę z tego, że każdy etat to jest koszt i takie są fakty. A wystąpienie Burmistrza różni się 

tym od wystąpienia radnego, że Burmistrz nawet się nie musi do niego przygotowywać i wie 

co mówi, a dwa że wystąpienie Burmistrza zawiera konkrety, a radnego insynuacje. 

 

Radny Arkadiusz Sokołowski odniósł się do kwestii, którą kilkukrotnie w swojej wypowiedzi 

powtórzył radny Marek Artur Koniarczyk, a mianowicie do insynuacji jakoby ten budżet był 

uchwalany politycznie. Radny stwierdził, że jedynym elementem polityki zawartej w całej 

procedurze było wystąpienie radnego Marka Artura Koniarczyka, oczywiście pod wybory, 

które odbędą się wiosną.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza stwierdził, że 

szereg pytań które zawarł w swoim wystąpieniu były to pytania retoryczne, ale cieszy się że 

Burmistrz na nie odpowiedział, choć nie do końca zrozumiał jakie intencje miał radny. Zdaniem 

radnego rolą radnych jest sumienna praca i wywiązywanie się ze swoich zadań, a jak wspomniał 

na początku swojego wystąpienia to jest właśnie procedura budżetowa i takie wystąpienia 

powinny mieć miejsce. Odnosząc się do wydatków padały porównania do roku 2014, tylko że 

tam strona wydatkowa i przychodowa były zupełnie inne. Radny życzył kolejnej Radzie, aby 

ta współpraca z Burmistrzem wyglądała inaczej, bo Burmistrz jest organem wykonawczym, co 

radny wielokrotnie powtarzał, a Rada uchwałodawczym i to jest ta różnica. Radny wyjaśnił 

również co miał na myśli mówiąc o kwotach na chodniki, a było to zadanie dotyczące m.in. 

odśnieżania. Radny docenia to co wykonujemy jako Gmina, ale należy mówić o dobrym jak i 

o tym co warto poprawić. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Arkadiusza Sokołowskiego 

stwierdził, że nie będzie się do tego odnosił, bo zawsze daleki było od tego, żeby to w ten 

sposób realizować, a to jest ocena radnego i niech tak zostanie. Zdaniem radnego kwiecień da 

pewne odpowiedzi tak jak dał 15 października br. Na zakończenie odniósł się do słów 

Burmistrz, że „napisał Pan sobie coś, czego sam nie zrozumiał” wyjaśnił, że skracał swoją 

wypowiedź.  
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Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka powołując się na zapisy statutu Gminy oznajmiła, 

że radny ma prawo do 10 minut wypowiedzi, a radny przekroczył nawet 20 minut.  

 

Radny Arkadiusz Sokowłoski stwierdził, że radny nie chciał skomentować jego wypowiedzi, 

a przecież sam użył takich słów, że budżet jest skrojony politycznie, czy w podobnym sensie. 

Radny ponownie powtórzył, że za kilka miesięcy odbędą się wybory w związku z czym radny 

Marek Artur Koniarczyk urządził sobie manifest polityczny, a jedynym elementem 

politycznym było wystąpienie radnego z mównicy, bo my tu pracujemy po to żeby to co 

posiadamy w swoich zasobach i możliwościach jak najlepiej wykorzystać dla mieszkańców, 

a nie bawić się w jakąś politykę.  

 

Radna Grażyna Rycerska poprosiła Burmistrza o wskazanie w którym dokładnie dziale 

i rozdziale budżetu na 2024 rok jest wzmianka dotycząca budowy ulicy Dworskiej. Odnośnie 

przedłużenia linii oświetleniowej radna zauważyła, że nie raz o tym mówiła oraz nieraz składała 

w tej sprawie wniosek, dlatego trzyma Burmistrza za słowo i wierzy, że będzie to zrobione. 

Radna jeszcze raz poruszyła temat ulicy Zielonka twierdząc, że tu chodzi o naszych 

mieszkańców, podatek od nieruchomości jest podnoszony, ludzie go płacą, więc radna uważa 

że najwyższy czas, aby zająć się właśnie przejęciem tej ulicy Zielonka. Radna wierzy, że Wójt 

Chlewisk z całą pewnością się na to zgodzi, a żeby tą ulicę przejąć. Natomiast jeśli chodzi 

o rekultywację wysypiska śmieci radna nie wie co słyszał Burmistrz, ale ona słyszała, że 

dokumenty poginęły tak samo jak odnośnie budowy ulicy Jodłowej. Radna na zakończenie 

poprosiła, aby rów o którym mówiła we wcześniejszej wypowiedzi został wykonany tak 

pięknie jak obok Burmistrza.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącej informując, że 

powalała się na niewłaściwy paragraf. Zwrócił się również do radnego Arkadiusza 

Sokołowskiego twierdząc, że radny doskonale wie co miał na myśli poprzez swoje wystąpienie 

zwracając uwagę na szereg wniosków, które składa od początku swojej pracy w Radzie, bo jest 

to narzędziem i elementem pracy radnego, a jak to postrzega radny Arkadiusz Sokołowski to 

już jego sprawa. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew w nawiązaniu do wypowiedzi radnej Grażyny Rycerskiej 

zauważył, że mamy konkretne stanowisko Wójta Gminy Chlewiska, z informacją, że Gmina 

Chlewiska nie jest zainteresowana partycypacją w budowie ulicy Zielonka. Natomiast przejęcie 

wiązałoby się ze zmianami administracyjnymi Gminy Szydłowiec, jeśli będzie taka wola Rady, 

ponieważ nie zależy to tylko od Burmistrza. Poruszył również kwestię zaginięcia dokumentów 

o którym mówiła radna, informując, że trochę się przy tej wypowiedzi radnej uśmiechnął, 

ponieważ jeśli gdziekolwiek te dokumenty miałyby zginąć to w DOŚ ponieważ nasz wniosek 

został wysłany i czekamy na informację. Jeśli chodzi o dokumentację odnośnie ulicy Jodłowej 

to znajdują się one w Referacie Zarządu Dróg i oczywiście radna może je zobaczyć. Burmistrz 

odniósł się również do wypowiedzi radnego Marka Artura Koniarczyka, że należy się 

wsłuchiwać w głos mieszkańców i zapytał czy Państwo potrafią wskazać temat w którym 

Burmistrz wywierał wpływ na Radę, aby podjęli taką a nie inna decyzję? W ocenie Burmistrza 

wręcz przeciwnie, ponieważ na Komisjach prowadzone są rozmowy, uchwały przyjmowane są 
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zdecydowaną większością głosów, również wszystkie uchwały budżetowe były przyjmowane 

zdecydowaną większością głosów i radny Marek Artur Koniarczyk również wielokrotnie 

głosował za tymi budżetami, a dopiero od jakiegoś czasu się wstrzymuje tak jak to dziś 

powiedział, że się wstrzyma od głosu. Radny ma oczywiście takie prawo, ale Burmistrz zapytał, 

czy słyszał, aby on podczas jakiekolwiek Komisji gdzie pracowaliśmy nad budżetem, który to 

ostatecznie przyjmują radni, aby narzucał komukolwiek jakąś swoją wolę? Aby wywierał jakąś 

presję na kogoś z Rady? Nigdy czegoś takiego ze strony Burmistrza nie było, a właśnie 

wsłuchuje się w głos mieszkańców, bo w tym budżecie jest wiele zadań, są zadania zarówno 

duże, jak i małe, jest tu około 60 zadań inwestycyjnych wynikających właśnie z potrzeb naszych 

mieszkańców, a Burmistrz pamięta takie budżety gdzie tych zadań było ponad 80. Rolą 

Burmistrza jest wsłuchiwanie się w głosy mieszkańców, również z nimi rozmawia bardzo 

często, nie jest od niech odizolowany i zna potrzeby i oczekiwania mieszkańców. Oczywiście 

będą obszary w których jest bardzo dużo do zrobienia, ale należy sobie powiedzieć jakie mamy 

możliwości i jak możemy na nie reagować. Zdaniem Burmistrza niektóre tematy dotyczące 

chociażby stanu chodników, czy odśnieżanie są po prostu wyolbrzymione lub kierujemy się 

opinią jednej czy dwóch osób, często mających jakiś swój cel w tym, żeby w takim trochę 

krzywym zwierciadle przedstawić to co się dzieje. Burmistrz przedstawił jak dokładnie 

wygląda sytuacja odnośnie odśnieżania, dodając że jakość naszych usług jest dużo większa niż 

była, gdy mieliśmy ogłoszony przetarg. W ocenie Burmistrza miasto w aspekcie porządku, 

estetyki i utrzymania zieleni zrobiło ogromny postęp, choć oczywiście są również 

niedociągnięcia, które zawsze będą, ale czynimy wszystko aby ten standard dla mieszkańców 

poprawiać.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zwrócił się do oglądających obrady 

ponieważ zawsze stara się uzasadniać swoje stanowisko, szczególnie jeśli głosuje przeciw, a za 

chwilę będzie głosował przeciw zgłoszonym wnioskom do budżetu. Radny wyjaśnił, że mamy 

procedurę uchwalania budżetu, która obejmuje czas kiedy składane są wnioski do budżetu oraz 

kiedy wspólnie na komisjach pracujemy nad wnioskami. Zdaniem radnego wtedy jest dobry 

czas na złożenie tych wniosków oraz ewentualnie je prze procedowanie. Te wszystkie wnioski 

złożone przez radną Grażynę Rycerską jak i radnego Marka Artura Koniarczyka one się 

również przewijały podczas obrad, ale niestety nie jest tak, że możemy każdą inicjatywę z którą 

się zwrócimy, każdy wniosek nie jest możliwy do przyjęcia, bo nie mamy pieniędzy. On 

również składa wnioski, które nie spotykają się z odzewem takim jak by chciał. W ocenie 

radnego nikt nie jest zadowolony z tego budżetu, a jednocześnie wszyscy są zadowoleni, czyli 

został uzyskany jakiś kompromis. W pojęciu radnego składanie wniosków do budżetu na sesji 

jest niewłaściwe, ponieważ wszystko mamy już poukładane, dlatego będzie przeciwny tym 

wnioskom.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiadając na wcześniej złożoną prośbę radnej 

Grażyny Rycerskiej o wskazania zadania inwestycyjnego odnośnie ulicy Dworskiej 

poinformował, że jest to rozdział 01044 „infrastruktura sanitarna wsi”. Burmistrz wyjaśnił, że 

pod tym zadaniem znajduje się budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Woli Korzeniowej 

i Baraku, budowa ulicy Wilczej w Sadu oraz budowa ulicy Dworskiej wraz z kanalizacją 

deszczową w ulicy Dworskiej i Kwiatowej. Ten przetarg został już rozstrzygnięty, 



16 
 

a wykonawca jest już na budowie, prace geodezyjne zostały już wykonane, a za chwilę będzie 

przystępował do prac ziemnych związanych z budową.  

 

Radna Wioleta Turek zauważyła, że padło tu wiele wypowiedzi, ale to nie o to chodzi 

żebyśmy sobie do gardeł skakali. Burmistrz, Skarbnik oraz Rada pracowali naprawdę ciężko 

nad tym budżetem, ale każdy wie, że nie jest łatwo przygotować to tak żeby każdy był 

zadowolony. Radna również składała wnioski, tak jak i wszyscy radni i tak naprawdę wszyscy 

byśmy chcieli żeby w naszym okręgu który reprezentujemy było zrobione wszystko, niestety 

tak się nie da, bo jak mówi przysłowie „na tyle krawiec kroi na ile mu materiału starczy”. 

W ocenie radnej ten budżet jest przygotowany tak, aby wszyscy byli zadowoleni, ponieważ 

reprezentując swój okręg wyborczy nie oznacza, że nie będziemy dbali o okręgi wyborcze 

innych radnych. Radna przedstawiła jakie zadania i inwestycje zostały zrealizowane w jej 

okręgu wyborczym podczas obecnej kadencji oraz zauważyła, że każdy radny może wymienić 

bardzo dużo inwestycji, które zostały zrealizowane w obecnej kadencji w ich okręgach 

wyborczych. Radna stwierdziła, że na posiedzeniach wszystkich Komisji odbywają się prace, 

jest wtedy czas na pytania i odpowiedzi. Wraziła zdanie, że budżet powinien zostać przyjęty 

takim jaki jest, bo każdy z radnych miał wnioski odrzucone jak i przyjęte, ale cierpliwie 

czekajmy, ponieważ powinniśmy współpracować, a nie robić sobie na złość.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że dziwi się wypowiedzi Wiceprzewodniczącego, 

ponieważ jest on już wieloletnim radnym, a wnioski budżetowe można składać na każdym 

etapie, a tym bardziej na sesji budżetowej, co wielokrotnie było czynione. Odniósł się również 

do wypowiedzi radnej Wiolety Turek potwierdzając że radni są wybierani z danego okręgu, ale 

również wielokrotnie powtarzał, że radny reprezentuje Gminę Szydłowiec i jest radnym 

każdego okręgu, dlatego składając wnioski budżetowe i nie tylko miał zawsze na uwadze 

Gminę Szydłowiec.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa stwierdził, że został źle zrozumiany, bo 

nie powiedział, że na sesji nie można składać wniosków, a jedynie że uważa, że nie jest 

to sensowne, ponieważ w jego pojęciu można by się bez tego obyć. 

 

Radny Leszek Jakubowski zauważył, że ustawodawca to przewidział.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zgodził się z wypowiedzią radnego 

Leszka Jakubowskiego oraz dodał, że wyraża tylko swoje zdanie. Jak wieloletni radny mógłby 

policzyć na palcach jednej ręki, albo nawet nie wnioski które uzyskiwały akceptację na sesji. 

To się praktycznie nie zdarzało, chyba ze była to poprawka wynikająca z błędów ustawowych, 

jednak odnośnie inicjatyw inwestycyjnych nie przypomina sobie, żeby skutecznie były 

forsowane na sesjach. 

 

Radna Grażyna Rycerska odnosząc się do wypowiedzi wiceprzewodniczącego stwierdziła, 

że mówi on że kompromis zdecydował o tym co mamy w budżecie ujęte, a co nie, to jeśli 

chodzi o nią to tego kompromisu nie ma w związku z czym złożyła wniosek i bardzo prosi 

o poparcie tego wniosku.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa oznajmił, że nie mówił żeby radni byli 

przeciwni, ale że to on będzie przeciwny, a każdy radny może podjąć decyzję taką jaka uważa, 

a on ma prawo do wyrażania swojego zadnia na sesji, co uczynił.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odczytała treść poprawki nr 1 do projektu uchwały 

w następującej treści „Przeniesienie planu wydatków pomiędzy paragrafami w ramach 

rozdziału i utworzenie nowego zadania inwestycyjnego z 600/60016 § 4270 kwota - 20.000 zł 

do 600/60016 § 6050 kwota + 20.000 zł na zadanie pn.: „Budowa drogi w miejscowości 

Szydłowiec-Zdziechów – opracowanie dokumentacji projektowej”. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę 

nr 1 – załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odczytała treść poprawki nr 2 do projektu uchwały 

w następującej treści „W części normatywnej Uchwały Budżetowej na 2024 rok wprowadzono 

dodatkowy paragraf w brzmieniu: „ 1. Ustala się dochody i wydatki związane z realizacją 

zadań z zakresu administracji rządowej w kwocie 9.166.614 zł. 2. Ustala się dochody związane 

z realizacją zadań w drodze porozumień miedzy jednostkami samorządu terytorialnego w 

kwocie 600.000 zł oraz wydatki związane z realizacją zadań w drodze porozumień miedzy 

jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 93.000 zł”. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę 

nr 2 – załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę 

nr 3 (wniosek radnej Grażyny Rycerskiej) – załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że kwota 10.000 zł jest to zaznaczenie tej 

inwestycji w budżecie. Tylko tyle lub aż tyle. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę 

nr 4 (wniosek nr 1 radnego Marka Artura Koniarczyka) – załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym poprawkę 

nr 5 (wniosek nr 2 radnego Marka Artura Koniarczyka)– załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały wraz z przyjętymi poprawkami– załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew podziękował Radzie Miejskiej za przyjęcie tego budżetu, 

na pewno trudnego budżetu, ale budżetu na miarę naszych możliwości. Podziękował również 

wszystkim współpracownikom i pracownikom oraz wszystkim którzy przyczynili się o tego, 

aby ten budżet powstał. Szczególe słowa podziękowania zostały skierowane na ręce Skarbnika 

Gminy, Głównej Księgowej oraz całego wydziału finansowego. Burmistrz zauważył, że 

kwestia budżetowa to ogrom pracy służby finansowej, a przede wszystkim Pani Skarbnik, która 
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kieruje tymi pracami i pracuje nad tym budżetem praktycznie 24 godziny na dobę, abyśmy 15 

listopada mogli go oddać Radzie.  

 

Ad 8. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopcyka poinformowała, że wszystkie Komisje pracowały 

nad planami pracy i wydały opinię pozytywną oraz zaproponowała przyjęcie planów pracy 

przez aklamację. Wobec braku sprzeciwu plany pracy Komisji na rok 2024 zostały przyjęte 

przez aklamację. 

 

Ad 9. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopcyka poinformowała, że radni otrzymali plan pracy i do 

dnia sesji nie wnieśli uwag do planu pracy Rady Miejskiej na rok 2024. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym plan pracy 

Rady Miejskiej na 2024 rok– załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad 10. 

Radny Maciej Kapturski złożył interpelacje na piśmie. 

 

Ad 11. 

Radny Leszek Jakubowski odnosząc się do całości pracy Rady stwierdził, że ciężko jest jeżeli 

członek Komisji Budżetu oraz członek Prezydium Rady Miejskiej nie zna procedury 

uchwalania budżetu. Ustawa o samorządzie gminnym mówi, że w każdej chwili do budżetu 

radny może zgłosić wnioski, tym bardziej że ustawodawca przewidział, że być może większość 

w Radzie która uniemożliwi radnemu złożenie wniosku na komisji ma jeszcze taką szansę na 

sesji plenarnej. Radny potwierdził słowa radnej Anny Majstrak, że budżet jest trudny i że praca 

nad budżetem to potężny wysiłek, dlatego radnemu nie podoba się to, że na sesji nie potrafimy 

przedstawić pewnych rzeczy i pokazać mieszkańcom ile pracy to kosztuje. Jakby do suchych 

faktów i przedstawienia liczb, radny podał przykład z dzisiejszej sesji uchwały w sprawie zmian 

w budżecie tam jest ponad 200.000 zł dotacji dla innych podmiotów, gmin itd., a skąd 

mieszkańcy mają wiedzieć, że my takie sumy przeznaczamy dla innych gmin m.in. Stąporków, 

Jastrząb itd., nie czytając żadnego załącznika do zmian w budżecie? W ocenie radnego należy 

się zastanowić nad faktem, że na początku gdy sesje były transmitowane oglądalność była 

w granicach 700-400 osób, a obecnie w momencie wypowiedzi radnej Anny Majstrak że 

oglądają nas mieszkańcy obrady oglądały 84 osoby, a na poprzedniej sesji było to 170 osób. To 

o czymś świadczy? O słabej pracy Rady Miejskiej, że nie warto włączać internetu i oglądać. 

Radny oznajmił również, że nie podoba mu się droga 8KDD którą wybudowaliśmy, na którą 

przeznaczyliśmy z naszych pieniędzy 600.000 zł i która przyniesie efekt tylko dla kilku osób, 

które będą mogły sprzedać działki przy tej drodze. Jeśli chodzi o niskie podatki to nie do końca, 

ponieważ radny chciałby zaznaczyć jeden fakt, podatek od budowli, który się przykłada dla 

spółek gminnych przy inwestycjach gdzie mieszkańcy będą musieli zapłacić to w cenie 

produktu (wody, ścieków, ciepła), to mieszkańcy muszą ten podatek zapłacić.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że z tego co wie to już ponad 60 jednostek 

samorządu terytorialnego rozpoczęło przygotowania, aby udostępnić mieszkańcom możliwość 
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regulowania opłat lokalnych w aplikacji m-obywatel w związku z powyższym radny zapytał 

czy w naszej gminie poczyniono jakiekolwiek starania w tym zakresie, bo z pozyskanych przez 

radnego informacji lada moment dołączy Piaseczno, Ostrowiec Świętokrzyski. Rady zapytał, 

czy my w ogóle mamy takie zamierzenia? Dodał, że dzięki tej aplikacji mamy również 

możliwość obsługi finansów naszej Gminy, ale daje to również pewne możliwości 

mieszkańcom, którzy chcą skorzystać z tej aplikacji. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że miejski informatyk pracuje nad 

aplikacją dotycząca obsługi mieszkańców. 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka życzyła wszystkim spokojnych, radosnych Świąt 

Bożego Narodzenia w gronie rodzinnym oraz życzyła dużo zdrowia.  

 

Ad 12. 

Na tym porządek LVII sesji został wyczerpany. 

 

Przewodnicząca obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LVII sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknęła LVII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1300do godz. 1600. 
 

Rada podjęła uchwały: LVII/423/23, LVII/424/23, LVII/425/23, LVII/426/23, LVII/427/23.  

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu była Paulina Bednarczyk. 

 

Protokołowała: 

Paulina Bednarczyk 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

        Jadwiga Kopycka 

 


